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REVISTA PRESEI 

 

 

 Senatul îşi alege marţi conducerea, după demisia lui Tăriceanu. Care sunt 

propunerile partidelor 

Senatul îşi va alege conducerea în plenul de marţi, după demisia lui Călin Popescu 

Tăriceanu. PSD îl propune pe Teodor Meleşcanu pentru funcţia de preşedinte al 

Senatului, în timp ce ALDE îl susţine pe Ion Popa pentru această funcţie. Alina 

Gorghiu este propunerea PNL. 

Senatul îşi alege marţi conducerea, după demisia lui Tăriceanu. Care sunt 

propunerile partidelor 

Biroul Permanent a decis săptămâna trecuta ca preşedintele Senatului să fie votat 

marţi, 10 septembrie. 

Tot marţi, înainte de plen, va exista o altă şedinţă a Biroului Permanent în Senat. 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, luni seara, că PSD a stabilit în Comitetul 

Executiv al partidului, să îl susţină în continuare pe Teodor Meleşcanu pentru 

funcţia de preşedinte al Senatului. Liderul social-democraţilor a precizat că e 

încrezătoare că senatorii PSD vor vota conform deciziei CEx. 

ALDE a stabilit susţinerea lui Ion Popa pentru funcţia de preşedinte al Senatului, a 

anunţat Călin Popescu Tăriceanu. 

De asemenea, propunerea PNL pentru şefia Senatului este Alina Gorghiu. 

Senatorul liberal are susţinerea UDMR şi a PMP. 

Kelemen Hunor a declarat, săptămâna trecută că UDMR ar susţine candidatura 

liberalului Alinei Gorghiu pentru şefia Senatului, dacă aceasta va exista. Totodată, 

Kelemen Hunor a afirmat că maghiarii resping numirea lui Teodor Meleşcanu la 

conducerea forului superior al Parlamentului. 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 10 septembrie 2019 2 

 

Şi liderul PMP Eugen Tomac a anunţat că partidul o va susţine pe Alina Gorghiu 

pentru această funcţie. 

Călin Popescu Tăriceanu a demisionat din funcţia de preşedinte al Senatului. 

Interimatul a fost preluat de senatorul PSD de Argeş Şerban Valeca. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Decizii în şedinţa CEx. Dăncilă anunţă că va merge în Parlament săptămâna 

viitoare pentru votul de încredere: Nu ne-am hotărât dacă mergem pe 

restructurare sau remaniere  

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, luni, că va merge în Parlament săptămâna 

viitoare pentru votul de încredere. Liderul PSD a afirmat că nu a decis dacă votul 

va fi pentru restructurarea Guvernului sau pentru o simplă remaniere. 

Decizii cruciale în şedinţa CEx PSD 

UPDATE Firea: Marţea viitoare va fi din nou CEx. Premierul va veni cu noul 

Cabinet şi numărul de ministere 

Primarul PSD al Capitalei, Gabriela Firea, a declarat, după Comitetul Executiv al 

PSD de luni seară, că marţea viitoare va avea loc un nou CEx al partidului iar 

premierul Viorica Dăncilă va prezenta lista ce va cuprinde componenţa noului 

Guvern şi numărul definitiv de ministere. 

 

"Marţea viitoare va fi din nou CEx şi doamna premier va veni cu lista noului 

Cabinet precum şi cu numărul definitiv de posturi", a declarat Gabriela Firea. 

UPDATE Viorica Dăncilă: Îl susţinem în continuare pe Teodor Meleşcanu la 

şefia Senatului 

Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, luni seara, că PSD a stabilit în 

Comitetul Executiv al partidului, să îl susţină în continuare pe Teodor 

Meleşcanu pentru funcţia de preşedinte al Senatului. Liderul social-

democraţilor a precizat că e încrezătoare că senatorii PSD vor vota conform 

deciziei CEx. 

https://www.mediafax.ro/politic/viorica-dancila-il-sustinem-in-continuare-pe-teodor-melescanu-la-sefia-senatului-vom-merge-pana-la-capat-cu-aceasta-candidatura-18385080
https://www.mediafax.ro/politic/viorica-dancila-il-sustinem-in-continuare-pe-teodor-melescanu-la-sefia-senatului-vom-merge-pana-la-capat-cu-aceasta-candidatura-18385080
https://www.mediafax.ro/politic/viorica-dancila-il-sustinem-in-continuare-pe-teodor-melescanu-la-sefia-senatului-vom-merge-pana-la-capat-cu-aceasta-candidatura-18385080
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„Da, îl susţinem în continuare pe domnul Teodor Meleşcanu şi cred cu tărie că 

mâine (marţi - n.r.) va fi ales preşedintele Senatului. Am vorbit cu domnul 

Meleşcanu despre candidatura domniei sale şi vom merge până la capăt cu această 

candidatură”, a afirmat Viorica Dăncilă, la finalul CEx al PSD de luni. 

UPDATE Dăncilă: Valeriu Steriu a fost desemnat purtător de cuvânt al PSD, 

cu unanimitate de voturi 

Viorica Dăncilă a anunţat, luni seară, că PSD desemnat drept purtător de cuvânt al 

partidului pe Valeriu Steriu. Decizia a fost luată cu unanimitate de voturi în şedinţa 

Comitetului Executiv. 

 

„În cadrul CEx am discutat despre desemnarea unui purtător de cuvânt al PSD şi 

cu unanimitate de voturi a fost desemnat Valeriu Steriu deputat în Parlamentul 

României. Am discutat de asemenea despre deplasările în judeţe, am fost împreună 

cu echipa în mai multe judeţe, vrem ca până la începerea campaniei electorale să 

ajungem în majoritatea judeţelor, să ne întâlnim atât cu activul de partid, dar şi să 

ne întâlnim cu cetăţenii din judeţele respective”, a declarat Viorica Dăncilă, după 

şedinţa Comitetului Executiv al PSD, care a durat peste trei ore. 

UPDATE Dăncilă anunţă că va merge în Parlament săptămâna viitoare 

pentru votul de încredere 

„De asemenea, vreau să menţionez faptul că am vorbit despre situaţia Guvernului 

la acest moment şi am hotărât ca săptămâna viitoare să mergem în Parlament. Am 

subliniat de multe ori că nu ne este teamă. Vom merge în Parlament astfel încât să 

obţinem votul de încredere. Vreau să subliniez faptul că ne dorim să avem votul de 

încredere al Parlamentului, dar în cazul în care nu obţinem acest vot de încredere, 

Guvernul nu cade”, a declarat Viorica Dăncilă, după Comitetul Executiv. 

Liderul PSD a adăugat că nu a decis încă dacă va cere vot pe restructurarea 

Guvernului sau va merge în Parlament pentru remaniere. 

„Am vorbit şi despre guvern restructurat şi despre remaniere. Nu ne-am hotărât 

dacă mergem pe restructurare sau remaniere. Încă nu ne-am hotărât”, a susţinut 

Dăncilă. 
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Ea a adăugat că dacă va merge pe restructurare vor rămâne doar 19 ministere plus 

premierul. 

„Noi nu am plecat neapărat de la numărul de voturi de care avem nevoie. Prima 

dată cred că este important să decidem dacă vrem restructurare sau remaniere. Am 

vorbit în eventualiltatea în care mergem pe restructurare vom merge pe 19 

ministere şi premierul. Dacă mergem pe remaniere trebuie să vorbim cu deputaţii şi 

senatorii. Depinde decizia CEx şi de discuţiile pe care le vom avea cu deputaţii şi 

senatorii. Vom vedea. Mă voi consulta cu juriştii şi voi vedea care este situaţia”, a 

subliniat şeful Executivului. 

Premierul a afirmat că va discuta cu toate partidele politice pentru a obţine votul de 

încredere. 

UPDATE Teodor Meleşcanu, susţinut de PSD la şefia Senatului, dacă 

demisionează din ALDE - surse 

Comitetul Executiv al PSD a stabilit să îl susţină pe Teodor Meleşcanu la şefia 

Senatului, cu condiţia ca acesta să îşi dea demisia din ALDE, au declarat surse 

social-democrate, pentru MEDIAFAX. 

 

Teodor Meleşcanu a declarat că este dispus să fie suspendat din ALDE timp de 

şase luni pentru a rezolva problema legată de poziţia partidului, dar şi pentru 

menţinerea grupului de la Senat. Acesta a susţinut că a discutat acest subiect şi cu 

alţi colegi. 

ALDE a stabilit, săptămâna trecută, susţinerea lui Ion Popa pentru funcţia de 

preşedinte al Senatului. Totodată, partidul a decis că persoanele care acceptă 

funcţii, fără acordul formaţiunii, să fie excluse din ALDE, vizat fiind Teodor 

Meleşcanu. 

Senatorii vor vota succesorul lui Călin Popescu Tăriceanu la şefia Senatului în 

plenul de marţi, 10 septembrie, potrivit unei decizii adoptate în Biroul Permanent. 

În cursă mai este şi Alina Gorghiu din partea PNL. 
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UPDATE PSD l-a desemnat pe Valeriu Steriu noul purtător de cuvânt al 

partidului - surse 

Deputatul PSD Valeriu Steriu a fost desemnat, luni, purtătorul de cuvânt al 

partidului, au declarat surse politice pentru MEDIAFAX. Decizia a fost luată în 

şedinţa Comitetului Executiv al PSD de luni seară. 

 

„CEx a decis ca Steriu să fie noul purtător de cuvânt”, au spus sursele citate, pentru 

MEDIAFAX. 

Valeriu Steriu a fost ales deputat pe listele PMP. El a demisionat pe 28 mai 2018 

din PMP şi de atunci activează în grupul deputaţilor PSD. 

UPDATE Fifor anunţă că Meleşcanu rămâne propunerea PSD pentru şefia 

Senatului 

Mihai Fifor a afirmat, luni, că fostul ministru de Externe Teodor Meleşcanu 

rămâne propunerea PSD pentru şefia Senatului. 

 

„Da, sigur”, a spus Mihai Fifor, înainte de şedinţa Comitetului Executiv, întrebat 

dacă PSD îl mai susţine pe Teodor Meleşcanu la şefia Senatului. 

Teodor Meleşcanu, susţinut de PSD pentru şefia Senat, a declarat că este dispus să 

fie suspendat din ALDE timp de şase luni pentru a rezolva problema legată de 

poziţia partidului, dar şi pentru menţinerea grupului de la Senat. Acesta a susţinut 

că a discutat acest subiect şi cu alţi colegi. 

ALDE a stabilit, săptămâna trecută, susţinerea lui Ion Popa pentru funcţia de 

preşedinte al Senatului. Totodată, partidul a decis că persoanele care acceptă 

funcţii, fără acordul formaţiunii, să fie excluse din ALDE, vizat fiind Teodor 

Meleşcanu. 

Senatorii vor vota succesorul lui Călin Popescu Tăriceanu la şefia Senatului în 

plenul de marţi, 10 septembrie, potrivit unei decizii adoptate în Biroul Permanent. 

În cursă mai este şi Alina Gorghiu din partea PNL. 
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UPDATE Incident la CEx PSD. Protestatarul „Ceauşescu”, încătuşat în faţa 

sediului social-democraţilor din Kiseleff | VIDEO 

Protestatarul Marian Moroşanu, cunoscut sub numele de „Ceauşescu” a fost 

încătuşat luni seară la sediul PSD din Kiseleff, acolo unde se desfăşoară 

şedinţa Comitetului Executiv. La scurt timp protestatarul a acuzat dureri de 

inimă.  

UPDATE Mihai Fifor, despre expirarea mandatului de interimar la MAI: 

Astăzi vom lua o decizie şi vom anunţa 

Mihai Fifor a declarat, luni, că mandatul său de ministru interimar la MAI expiră 

pe 12 septembrie şi că PSD va lua o decizie în CEx în această privinţă, care va fi 

ulterior comunicată. 

 

Întrebat ce se va întâmpla cu Ministerul Afacerilor Interne după 12 septembrie, 

când expiră mandatul de interimar la MAI, Mihai Fifor a răspuns: "Vom discuta 

astăzi în CEX. Într-adevăr pe data de 12 mie îmi încetează mandatul ca interimar la 

MAI, astăzi vom lua o decizie şi desigur că vom anunţa.” 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat, pe 30 iulie 2019, numirea lui Mihai Fifor 

pentru funcţia de ministru interimar al Afacerilor Interne, după ce Nicolae Moga a 

demisionat din această poziţie, pe fondul cazului din Caracal. Preşedintele a 

semnat şi decretul prin care ia act de demisia lui Nicolae Moga. 

Potrivit legii, perioada de interimat poate dura maxim 45 de zile. 

UPDATE Dăncilă, despre votul pe restructurare a Guvernului: Vom încerca 

să creăm o majoritate 

Viorica Dăncilă a ajuns, luni, la CEx PSD cu o întârziere de aproape 30 de minute. 

Întrebată dacă PSD are majoritate pentru votul din Parlament privind restructurarea 

Guvernului, Dăncilă a răspuns: „Vom încerca să creăm o majoritate”. 

 „Vom încerca să creăm o majoritate”, a afirmat Viorica Dăncilă, întrebată dacă 

PSD are majoritate pentru votul de restructurare al Guvernului. 

 

https://www.mediafax.ro/politic/incident-la-cex-psd-protestatarul-ceausescu-incatusat-in-fata-sediului-social-democratilor-din-kiseleff-18384660
https://www.mediafax.ro/politic/incident-la-cex-psd-protestatarul-ceausescu-incatusat-in-fata-sediului-social-democratilor-din-kiseleff-18384660
https://www.mediafax.ro/politic/incident-la-cex-psd-protestatarul-ceausescu-incatusat-in-fata-sediului-social-democratilor-din-kiseleff-18384660


CNSLR Fratia | Revista Presei 10 septembrie 2019 7 

 

Liderul PSD a ajuns la sediul din Kiseleff cu o întârziere de aproape 30 de minute. 

UPDATE Negrescu: Probabil vom discuta în CEx şi despre nevoia de a avea 

mai puţini miniştri în Guvern 

Victor Negrescu, liderul PES activists România, a declarat, luni, că probabil unul 

dintre subiectele care vor fi abordate în CEx-ul PSD vizează necesitatea reducerii 

numărului de miniştri în Guvern. Şefia Senatului este un alt subiect care va fi 

discutat în şedinţa PSD. 

 „În primul rând o să discutăm despre cum putem asigura stabilitatea României şi 

acest lucru presupune în primul rând să avem un preşedinte al Senatului, să avem 

un Parlament care poate funcţiona în integralitatea sa şi ulterior într-adevăr vom 

discuta despre cum putem avea un Guvern eficient pe mai departe. Doamna prim 

ministru şi ceilalţi colegi şi rândul trecut au vorbit despre nevoia de a veni cu o 

nouă formulă guvernamentală, cu noi elemente pentru oferta noastră politică şi 

sunt convins că astăzi putem să vorbim despre aceste subiecte. Într-adevăr au mai 

fost discuţii despre nevoia de a avea mai puţini miniştri în Guvernul României şi 

oameni care să se concentreze în acelaşi timp pe obiectivele pe care le avem la 

nivelul programului de guvernare şi probabil că acest subiect va fi discutat şi 

astăzi”, a declarat Victor Negrescu, înainte de CEx-ul PSD. 

Întrebat dacă acesta este planul PSD pentru a îi ţine aproape pe membrii Pro 

România, Victor Negrescu a răspuns:„Nu are legătură cu un partid sau cu celălalt, 

noi suntem responsabili în faţa românilor în faţa cetăţenilor şi vrem să venim cu o 

propunere coerentă. Noi am venit despre această nevoie de a veni cu o nouă ofertă 

politică în toamna acestui an şi în trecut, o facem şi acum, da, presaţi un pic şi de 

contextul actual pe care îl avem, dar sunt convins că ce este important pentru noi 

este să ajustăm ce înseamnă programul de guvernare, venim cu noi propuneri, cu 

noi obiective pe care ni le fixăm în perioada următoare, obiective pe termen scurt 

în aşa fel încât românii să vadă eficienţa guvernării”. 

 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 10 septembrie 2019 8 

 

Valeca, despre votul de încredere a Guvernului: Ar fi mai bine mai întâi să fie 

votul pe moţiune 

Liderul PSD Argeş Şerban Valeca a declarat că Opoziţia ar trebui să iniţieze mai 

întâi moţiunea de cenzură înainte ca noua structură a Guvernului să fie votată în 

Parlament, pentru a "a nu se mai ascunde după deget". 

Întrebat dacă ar trebui amânat votul de încredere pentru Guvern în Parlament, 

vicepreşedintele Senatului Şerban Valeca a declarat: "N-ar fi mai bine să fie votul 

privind moţiunea de cenzură, ca să nu se mai ascundă după deget? Au anunţat-o 

din iulie". 

Acesta a declarat că majoritatea PSD ar trebui verificată la votul privind moţiunea 

de cenzură. 

De asemenea, liderul PSD Dumitru Buzatu a declarat că "formaţiunile politice 

din fosta opoziţie care acum pretind că sunt majoritari" ar trebui să iniţieze 

moţiunea de cenzură să testeze majoritatea pe care o are PSD. 

"Dacă vor evolua lucrurile în această direcţie, nu este nicio obligaţie ca PSD să se 

afle în permanenţă la guvernare", a mai spus Buzatu. 

"După discuţia de azi va trebui să stabilim o procedură prin care Guvernul să îşi 

poată îndeplini atribuţiile integral, după aceea să-şi verifice în Parlament şi 

consistenţa sub aspectul prevederilor constituţionale", a afirmat Dumitru Buzatu. 

Social-democraţii se reunesc, luni, în CEx, pentru a discuta despre blocajul din 

Guvern, după ce Klaus Iohannis a respins cele trei propuneri de miniştri interimari, 

au declarat surse din partid pentru MEDIAFAX. O altă temă de discuţie vizează 

campania pentru alegerile prezidenţiale. 

PNL a anunţat că moţiunea de cenzură este aproape gata şi că poartă negocieri cu 

toate partidele. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Soluţia găsită de Dăncilă pentru a emite ordonanţe de urgenţă în lipsa unui 

ministru  

Guvernul a adoptat, luni, o hotărâre prin care Secretariatul General al Guvernului 

primeşte atribuţiile pentru emiterea ordonanţelor de urgenţă, precum şi avizarea 

ordonanţelor simple, a anunţat purtătorul de cuvânt al Executivului, Nelu Barbu. 

„Refuzul de a numi miniştrii interimari e un abuz constituţional şi de putere pe 

care domnul preşedinte Iohannis îşi permite să îl facă la adăpostul imunităţii 

funcţiei. CCR a stabilit că preşedintele nu are niciun drept să refuze aleatoriu 

miniştrii interimari. Aceştia trebuie numiţi până când Guvernul face remanierea. 

Nu ne temem de nimeni şi luăm în calcul restructurarea Guvernului în 

Parlament”, a declarat Viorica Dăncilă, în debutul şedinţei de Guvern de luni. 

Şeful Executivului a adăugat că „pentru deblocarea acestei situaţii vom adopta o 

Hotărâre a Guvernului prin care vom transfera de la Ministerul pentru relaţia cu 

Parlamentul către Secretariatul General al Guvernului avizarea privind 

oportunitatea emiterii ordonanţelor de urgenţă, în sensul situaţiilor excepţionale, 

aşa cum prevede legea. Acest aviz poate fi dat de către SGG. De asltfel, acest 

atribut a aparţinut unui compartiment aflat în subordinea Secretariatului 

Guvernului”. 

Klaus Iohannis a anunţat, joia trecută, că respinge cele trei propuneri de miniştrii 

interimari făcute de premierul Viorica Dăncilă, respectiv Niculae Bădălău la 

Energie, Ioan Deneş la Mediu şi Ştefan Radu Oprea la relaţia cu Parlamentul. Şeful 

statului a susţinut că nu va accepta remanierile propuse de Viorica Dăncilă, fiind o 

guvernare „haotică, incompetentă şi coruptă”. 

Viorica Dăncilă a sesizat anterior CCR pentru a reclama un conflict între Guvern şi 

Administraţia Prezidenţială. Curtea Constuţională a stabilit ca părţile implicate în 

conflictul juridic între Guvern şi Administraţia Prezidenţială să transmită punctele 

de vedere până pe 11 septembrie. 

SGG a primit atribuţia de emitere a OUG şi avizarea ordonanţelor simple 

”Guvernul a adoptat o hotărâre necesară pentru asigurarea continuităţii activităţii 

Executivului în condiţiile în care, în prezent, sunt trei ministere care au rămas fără 

conducere. (...)  
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Concret, Secretariatul General al Guvernului primeşte atribuţiile de avizare din 

punct de vedere al oportunităţii pentru emiterea ordonanţelor de urgenţă, precum şi 

avizarea ordonanţelor simple, din punctul de vedere al încadrării în domeniile 

pentru care Guvernul este abilitat să emită ordonanţe, atribuţii care până la 

adoptarea acestui act normativ erau menţionate în sarcina Ministerului pentru 

relaţia cu Parlamentul. Acest aviz de oportunitate privind promovarea actului este 

primul aviz pe care îl primeşte acest tip de act normativ şi în baza căruia iniţiatorul 

actului poate demara procedura de avizare către celelalte instituţii care au atribuţii 

spre avizare”, a declarat, luni, la finalul şedinţei de Guvern, purtătorul de cuvânt, 

Nelu Barbu. 

Purtătorul de cuvânt a adăugat că nu există în momentul de faţă un ministru 

interimar pentru relaţia cu Parlamentul, iar lipsa semnăturii acestuia face 

imposibilă adoptarea actelor normative. 

”Decizia a fost luată având în vedere, pe de o parte, că oportunitatea adoptării 

actelor normative aparţine Guvernului în ansamblul său, aşadar sunt îndeplinite pe 

deplin condiţiile de legalitate, ca Secretariatul General să avizeze oportunitatea, pe 

de altă parte, în acest moment, nu există ministru interimar la Ministerul pentru 

relaţia cu Parlamentul, iar absenţa semnăturii acestuia face imposibilă adoptarea 

unor acte normative, situaţie ce poate avea repercusiuni asupra bunei funcţionări a 

instituţiilor statului”, a afirmat Barbu. 

Premierul Viorica Dăncilă a afirmat că acest act normativ are ca scop deblocarea 

Guvernului în urma refuzului preşedintelui Klaus Iohannis de a numi interimari. 

„Pentru deblocarea acestei situaţii vom adopta o hotărâre de Guvern prin care vom 

transfera de la Ministerul pentru relaţia cu Parlamentul către secretariatul general al 

Guvernului avizarea privind oportunitatea emiterii OUG în sensul motivării 

situaţiei excepţionale aşa cum cere legislaţia. Este o măsură firească având în 

vedere că oportunitatea emiterii actelor normative aparţine Guvernului în 

ansamblul său, iar acest aviz poate fi dat de către Secretariatul General al 

Guvernului. De altfel acest atribut a aparţinut în trecut unui departament aflat în 

subordinea aparatului de lucru al Guvernului. 
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 Am spus de nenumărate ori că vom face tot ce ne stă în putinţă pentru a asigura 

stabilitatea guvernamentală să ne asigurăm că oamenii îşi primesc drepturile şi nu 

au de suferit. Aşa vom face pentru că românii nu merită să fie sacrificaţi de 

interesele de campanie ale candidatului Klaus Iohannis”, a spus Dăncilă la 

începutul şedinţei de Guvern. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 DOCUMENT Ce prevede pactul politic al USR-PLUS, propus partidelor şi 

şefului statului, pentru declanşarea alegerilor anticipate 

Pactul propus luni de USR-PLUS prevede angajamentul preşedintelui şi al 

partidelor politice, în afară de PSD, de a declanşa alegeri anticipate până în iunie 

2020. Totodată, semnatarii pactului se vor angaja să voteze moţiunea de cenzură 

împotriva Guvernului PSD. 

DOCUMENT Ce prevede pactul politic al USR-PLUS pentru declanşarea 

alegerilor anticipate 

„Noi, preşedintele României, PNL, Alianţa USR PLUS, ALDE, UDMR, PMP, 

Grupul minorităţilor naţionale şi Pro România, ne angajăm, prin semnarea acestui 

pact, să declanşăm alegeri anticipate cel mai târziu în iunie 2020, odată cu alegerile 

locale. Cei 261 de senatori şi deputaţi ai partidelor noastre, care reprezintă 

majoritatea în Parlament, se obligă să urmeze toţi paşii prevăzuţi în acest pact, în 

termenele constituţionale, cu obiectivul de a organiza alegeri anticipate odată cu 

alegerile locale, în virtutea responsabilităţii faţă de România şi a reprezentării 

intereselor cetăţenilor care în 26 mai şi-au exprimat neîncrederea în partidul de 

guvernământ”, se arată în textul pactului politic şi parlamentar pentru declanşarea 

alegerilor anticipate. 

Alianţa USR-PLUS precizează în documentul citat că România a ajuns după trei 

ani de guvernare PSD să aibă cea mai vulnerabilă economie din UE. 

„Organizarea alegerilor anticipate este astăzi imperativă pentru a scoate România 

din criza politică şi morală şi constatând următoarele: Guvernul condus de Viorica 

Dăncilă nu mai are majoritate în Parlament şi refuză să demisioneze.  
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Din cauza luptelor interne pentru putere, PSD a generat trei crize guvernamentale 

majore, cu schimbarea a doi prim-miniştri şi înlocuirea a 80 de miniştri, ceea ce a 

condus la o instabilitate fără precedent a administraţiei centrale. România a ajuns 

după trei ani de guvernare PSD să fie cea mai vulnerabilă economie din Uniunea 

Europeană, în situaţia unei crize economice. Guvernul Dăncilă şi PSD continuă 

încercările de subordonare a Justiţiei şi refuză să abroge legea privind recursul 

compensatoriu care pune în pericol siguranţa şi viaţa cetăţenilor României”, se mai 

arată în textul pactului USR-PLUS. 

Semnatarii pactului se vor angaja să voteze moţiunea de cenzură şi să retragă 

încrederea în Guvern. 

„Noi, semnatarii acestui pact ne angajăm să: Semnăm şi votăm moţiunea de 

cenzură care să ducă la retragerea încrederii în Guvern şi demiterea acestuia în 

conformitate cu Articolul 113 din Constituţia României: (1) Camera Deputaţilor şi 

Senatul, în şedinţă comună, pot retrage încrederea acordată Guvernului prin 

adoptarea unei moţiuni de cenzură, cu votul majorităţii deputaţilor şi senatorilor. 

Potrivit articolului 110 alineat (4): Guvernul al cărui mandat a încetat potrivit 

alineatelor (1) şi (2) îndeplineşte numai actele necesare pentru administrarea 

treburilor publice, până la depunerea jurământului de membrii noului Guvern”, 

subliniază USR-PLUS. 

Pactul prevede şi angajamente ale preşedintelui Klaus Iohannis: 

„Preşedintele României se angajează să înainteze Parlamentului două propuneri de 

învestitură, iar parlamentarii partidelor semnatare se angajează să respingă cele 

două solicitări de învestitură în condiţiile articolului 89 alineat (1) privind 

Dizolvarea Parlamentului din Constituţia 

României care prevede: (1) După consultarea preşedinţilor celor două Camere şi a 

liderilor grupurilor parlamentare, Preşedintele României poate să dizolve 

Parlamentul, dacă acesta nu a acordat votul de încredere pentru formarea 

Guvernului în termen de 60 de zile de la prima solicitare şi numai după respingerea 

a cel puţin două solicitări de investitură”, potrivit pactului USR-PLUS. 
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Totodată, „viitorul preşedinte al României se angajează să dizolve Parlamentul pe 

6 martie 2020 pentru ca alegerile anticipate să poată fi organizate cel mai târziu 

odată cu alegerile locale din iunie 2020, în temeiul articolului 63 alineat (2)”. 

„(2) Alegerile pentru Camera Deputaţilor şi pentru Senat se desfăşoară în cel mult 

3 luni de la expirarea mandatului sau de la dizolvarea Parlamentului. Conştienţi de 

răspunderea cu care am fost învestiţi de cetăţeni, noi semnatarii acestui Pact 

considerăm că această criză politică, guvernamentală, morală şi economică 

generată de partidul de guvernământ nu mai poate continua fără să pună în pericol 

interesele românilor. Anexăm prezentului Pact semnăturile celor 261 de 

parlamentari care reprezintă majoritatea în Parlamentului României”. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Sindicatele din Penitenciare, discuţii cu ministrul Justiţiei despre măsurile 

planului CEDO 

Federaţia Sindicatelor din Administraţia Naţionala a Penitenciarelor (FSANP) a 

anunţat că, în intervalul marţi - joi, ministrul Justiţiei Ana Birchall se va întâlni la 

Sibiu cu directorii din penitenciare. Tema de discuţie este stadiul actual privind 

îndeplinirea măsurilor stabilite de planul CEDO. 

Sindicatele din Penitenciare, discuţii cu ministrul Justiţiei despre măsurile planului 

CEDO 

„În perioada 10 – 12 septembrie 2019 Ana Birchall se întâlneşte, în sfârşit, cu 

directorii de penitenciare. De ce? Ca să afle care sunt problemele din penitenciare. 

Ceea ce nu-i rău. Singura problemă e că avem deja experienţa unei lungi serii de 

promisiuni nerespectate. Ne păstrăm, deci, aceleaşi rezerve în ceea ce priveşte 

rezolvarea acestor probleme”, au transmis reprezentanţii FSANP, într-un 

comunicat de presă remis, marţi, MEDIAFAX. 
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Sursa citată mai spune că „pe agenda de lucru, pe lângă obişnuitele ode discrete, 

stadiul actual privind îndeplinirea măsurilor stabilite în Planul CEDO (e.g. 

investiţii şi reparaţii curente; restanţe raportat la termenele prevăzute pentru anul 

2018; aspecte problematice, identificate la nivel sistemic, pe linie de investiţii, 

precum şi propuneri/demersuri concrete de remediere, etc.) şi măsuri urgente de 

accelerare a implementării”. 

Discuţiile de marţi se vor desfăşura în intervalul orar 15.00 – 18.30 şi vor viza 

stadiul actual privind îndeplinirea măsurilor stabilite în planul CEDO, precum şi 

analiza activităţii de achiziţii din unităţi şi susţinerea personalului din acest sector 

de către directorii de unităţi (e.g. identificare personal din alte compartimente; 

participarea la cursuri de expert achiziţii; stabilitatea acestora pe funcţie; limitarea 

mişcărilor de personal dinspre acest sector de activitate spre alte sectoare etc.). 

Vor fi abordate şi propunerile de optimizare a aplicaţiei Pontaje an-line. 

„Elemente de relevanţă privind proiectele cu finanţare externă în curs de derulare 

(e.g. fonduri norvegiene, Banca de Dezvoltare) dar şi alte aspecte problematice şi 

proopuneri formulate de directorii de penitenciare”, potrivit sursei menţionate. 

Miercuri, întâlnirea se va desfăşura între orele 9.00 - 18.00 şi vor fi discuţii despre 

„cultura organizaţională, optimizarea comunicării interne şi rolul activ al 

directorului şi altor factori de conducere în optimizarea climatului de muncă (e.g. 

responsabilizarea directorilor, managementul participativ, exemplul personal, 

proiectul Strategiei de comul1lcare – internă şi externă – pentru sistemul 

penitenciar)”, se transmite comunicatul de presă. 

Printre teme se numără şi priorităţi pe linia asigurării asistenţei medicale, 

educationale, psihologice şi sociale a persoanelor private de libertate ( strategia 

naţională de reintegrare socială; prioritizarea demersurilor de alfabetizare, instruire 

şcolară, a programelor de diminuare a agresivităţii şi a celor destinate agresorilor 

sexuali, etc.). 
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Un alt subiect vizează situaţia privind elaborarea proiectelor de acte normative 

subsecvente Legii nr. 145/2019 (calendarul elaborării celor 41 proiecte de acte 

normative; consultarea unităţilor şi încurajarea formulării de propuneri privind 

proiectele deja elaborate şi trimise spre consultare; constituirea unui grup de lucru 

pentru analiza acestora la nivel de unitate; propunerea de decalare a sesiunii de 

analiză a cererilor de schimbare şi mutare, după aprobarea noilor proiecte de acte 

normative etc.). 

Sunt avute în vedere şi soluţii pentru deblocarea concursurilor de ocupare a 

posturilor vacante de poliţişti de penitenciare. 

„Analiză privind oportunitatea ocupării posturilor de personal contractual şi 

estimarea impactului finaciar al acestora. Analiza situaţiei privind gestionarea 

proceselor în care Administraţia Naţională a Penitenciarelor şi unităţile 

subordonate sunt palte (contencios, procese cu sindicate, personal, alte părţi). 

Recomandări sistemice”, mai arată comunicatul FSANP. 

Vor fi analizate principalele aspecte problematice produse la nivel de unităţi (e.g. 

evadări, părăsiri puncte de lucru etc). Cauze şi măsuri. Măsuri pe linie operativă, 

raportat la contracararea ultrajelor şi agresiunilor asupra poliţiştilor de 

penitenciare, precum şi propuneri de optimizare a activităţii grupelor operative. 

Propuneri de profilare a unităţilor penitenciare pentru echilibrarea efectivelor şi 

optimizarea distribuţi ei persoanelor custodiate la nivel naţional. 

Nu în ultimul rând va fi analizată situaţia privind orele suplimentare, demersuri de 

optimizare a managementului local al resurselor pentru încadrarea în plafonul 

financiar de 3%. Aspecte de relevanţă privind constituirea şi funcţiona ea 

Comisiilor de disciplină (consultarea organizaţiilor sindicale, etc.). În final vor fi 

discutate alte aspecte problematice şi şi propuneri formulate de către directorii de 

penitenciare, conchide sursa amintită. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 10 septembrie 2019 16 

 

 Asociaţia Elevilor: Măsura adoptată de Guvern cu privire la navetă va 

creşte abandonul şcolar 

Asociaţia Elevilor din Constanţa susţine că Hotărârea adoptată luni de Guvern, 

care vizează decontarea transportului judeţean al elevilor, va duce la o creştere a 

abandonului şcolar, deoarece plafonează în continuarea plata navetei. 

Asociaţia Elevilor: Măsura adoptată de Guvern cu privire la navetă va creşte 

abandonul şcolar 

Asociaţia Elevilor din Constanţa susţine, într-un comunicat remis presei luni, că 

Guvernul plafonează în continuare naveta elevilor şi că Hotărârea adoptată de 

Executiv este ilegală. 

„Guvernul plafonează în continuare naveta elevilor, în ciuda semnalelor constante 

din teritoriu privind situaţia problematică a decontării navetei elevilor generată de 

tarifele maximale la transportul judeţean, fapt ce a dus la decontarea parţială a 

navetei, în unele cazuri, sau chiar nedecontarea acesteia. În şedinţa de Guvern de 

astăzi, 9 septembrie a.c., Guvernul României a aprobat o hotărâre de guvern 

ilegală, ce are ca obiect prelungirea Hotărârii Guvernului pentru aprobarea 

Metodologiei de calcul şi stabilirea tarifului maxim per kilometru aferent 

abonamentului de transport prevăzut la alin. (3) al art. 84 din Legea educaţiei 

naţionale nr. nr. 863/2016, deşi aceasta a rămas, încă de pe 28 iunie, fără temei 

legal”, se arată în comunicatul asociaţiei. 

Potrivit acestuia, hotărârea adoptată de Guvern va duce la creşterea abandonului 

şcolar. 

„Ca urmare, Guvernul României a adoptat astăzi (luni- n.r.) o hotărâre nelegală atât 

din punct de vedere a legislaţiei româneşti, cât şi din punct de vedere al 

concordanţei cu normele europene. Mai mult, considerăm că măsura adoptată va 

creşte rata abandonului şcolar şi, în consecinţă, a ratei părăsirii timpurii a şcolii, 

calculată de către Comisia Europeană ca fiind 16,1% în România la momentul 

actual”, se mai arată în comunicat. 
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Potrivit Asociaţiei Elevilor, problemele cu decontarea transportului judeţean au 

apărut în 2016, când Guvernul a introdus tarifele maximale pentru operatorii de 

transport. Reprezentanţii elevilor susţin că operatorii de transport nu au respectat 

tarifele impuse de Guvern, deoarece costul lor de producţie era mai mare decât cel 

din actul normativ, astfel că s-a ajuns în situaţia în care şcolile fie decontau doar 

parţial, fie nu decontau deloc transportul. 

„Ştim că sistemul educaţional din România este, de ceva vreme bolnav. Ştim că a 

primit lovituri peste lovituri, venite ca efect al incompetenţei guvernărilor din 

ultimii ani, care n-au avut pic de strategie, pic de planificare, pic de viziune faţă de 

direcţia în care acesta ar trebui să meargă, faţă de medicamentele de care are 

nevoie. Totuşi, am sperat că, printr-o minune, el se va face bine. Astăzi am asistat 

la ultima lovitură de care mai avea nevoie ca să putem constata anul decesului. 

2019. Niciodată în istorie nu s-au luat atât de multe măsuri cu scopul de a 

destabiliza un sistem care era ultima speranţă a unei ţări deja împotmolite. Nu pot 

decât să spun condoleanţe. În aceeaşi zi în care elevii ţineau doliu pentru educaţie, 

Guvernul a omorât-o pe bune”, a declarat Andrei-Mihai Tănase, preşedintele AEC. 

Asociaţia Elevilor din Constanţa a dat în judecată, în 28 august, Guvernul, 

Ministerul Educaţiei şi Ministerul Dezvoltării Regionale pentru anularea Hotărârii 

de Guvern din 2016 prin care au fost introduse tarifele maximale la tranport. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Semnele stagnării şi creşterii dezechilibrelor macro: Iulie 2019: avansul 

exporturilor încetineşte semnificativ, la cea mai redusă rată de creştere din 

2012 încoace. Problema este că deficitul comercial se măreşte în continuare 

 

♦ Avansul exporturilor de bunuri s-a redus în primele şapte luni din an la doar 

2,1%, de la 10,4% în primele şapte luni ale lui 2018 ♦ Este cel mai redus nivel al 

ratei de creştere din 2012 încoace şi este cel mai puternic semn că Europa 

încetineşte şi că România trebuie să ia măsuri, cred economiştii. 

Atât rata de creştere a exporturilor, cât şi a importurilor au încetinit în primele 

şapte luni din an, dar încetinirea exporturilor este semnificativ mai mare decât a 

importurilor şi acest lucru a determinat o majorare a deficitului comercial la cel 

mai înalt nivel din ultimii zece ani (9,5 miliarde de euro, la şapte luni). Exporturile, 

de 40,7 miliarde de euro, la şapte luni au crescut cu 2,1% an/an, iar importurile de 

50,2 miliarde de euro au avut un avans de 5,8%. Însă şi pentru importuri şi pentru 

exporturi rata de creştere este semnificativ mai redusă decât în ultimii ani, iar 

economiştii spun că, deşi neplăcută, este o evoluţie firească, având în vedere că 

economia lumii, şi a Europei în special, principalul partener economic al 

României, încetineşte. În 2018 exporturile creşteau la şapte luni cu 10,4%, iar 

importurile cu 10,5%. 

 

https://www.zf.ro/banci-si-asigurari/semnele-stagnarii-cresterii-dezechilibrelor-macro-iulie-2019-avansul-exporturilor-incetineste-semnificativ-cea-redusa-rata-crestere-2012-incoace-problema-deficitul-comercial-mareste-continuare-18384827
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„Tendinţa de reducere a ratei de creştere este normală. De vreme ce economia 

lumii îşi reduce ratele de creştere, încetineşte cererea şi apoi, economia României 

care este ombilical legată de cea a Europei, care şi ea este în corul cvasistagnării, 

încetineşte. Exporturile încetinesc pentru că cererea nu mai este atât de mare ca în 

anii trecuţi, iar importurile urmează acest curs pentru că, foarte probabil, vorbim de 

import de mărfuri care mai apoi ajungea, prin prelucrare, în export“, comentează 

economistul Laurian Lungu. 

INS a publicat luni datele despre evoluţia comerţului internaţional la şapte luni. 

Dar sunt date brute şi nu este limpede din aceste informaţii preliminare ce a 

determinat reducerea ritmului creşterii comerţului internaţional – o industrie anume 

sau o ţară sau două anume – Germania şi Italia, de pildă, parteneri ai României au 

probleme cu evoluţia creşterii economice. 

A provocat destulă uimire un studiu apărut acum două săptămâni care arăta că 

reducerea ritmului de creştere al economiei germane este mai degrabă provocată de 

Brexit şi în mult mai mică măsură de războiul comercial lansat de preşedintele 

american Donald Trump – pentru că economia britanică şi-a redus comenzile. 

Dacă economia Germaniei scade cu un punct, economia României scade cu 

jumătate de punct, spunea recent, într-o discuţie cu reporterul ZF, economistul-şef 

al ING Bank Ciprian Dascălu. 

Este plauzibil ca această reducere a ritmului de creştere al exporturilor româneşti 

să fie provocată de o ţară. Dar nu este exclus să fie provocată de o industrie, spune 

economistul Laurian Lungu. 

Date mai clare vor fi când INS va publica buletinul de comerţ exterior la şapte luni. 

„Ne aşteptăm la decelerarea exporturilor şi importurilor totale spre ritmuri an/an de 

3,4%, respectiv 6,5% în 2019, urmată de redinamizare în intervalul 2020-2021 

(evoluţii medii anuale de 4,6%, respectiv 5,8%), pe fondul perspectivelor de 

depreciere a cursului real efectiv al leului şi de rebalansare a politicii economice 

interne“, spune Andrei Rădulescu, economist-şef al Băncii Transilvania, într-o notă 

către investitori, comentând datele INS. 

Potrivit INS, deficitul comercial a ajuns la şapte luni la 9,4 mld euro, mai mari cu 

1,9 mld. euro (plus 26%) decât în perioada similară a anului trecut. Exporturile au 

fost de 40,7 mld. euro, iar importurile de 50,2 mld. euro. 
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Ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor sunt deţinute de grupele 

de produse: maşini şi echipamente de transport (48,0% la export şi 37,2% la 

import) şi alte produse manufacturate (32,2% la export şi respectiv 30,4% la 

import). 

Valoarea schimburilor intra-UE 28 de bunuri la şapte luni a fost de 31,4 miliarde 

euro la expedieri şi de 37,5 miliarde euro la introduceri, reprezentând 77,1% din 

total exporturi şi 74,7% din total importuri. 

România este sensibilă la o scădere a Europei tocmai pentru că are o valoare atât 

de mare a schimburilor comerciale cu ţările Uniunii. De pildă, comerţul Marii 

Britanii cu UE, deşi foarte mare, înseamnă doar 40% din exporturile ţării. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 BNR spune tot: Eugen Teodorovici a luat un împrumut de aproape 700 de 

milioane de lei la o dobândă RECORD 

Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a împrumutat, luni, 695 de milioane de lei de 

la bănci, printr-o emisiune de obligaţiuni de stat tip benchmark cu o maturitate 

reziduală de 79 luni, la un randament mediu de 4,06% pe an, cea mai mare din 

ultima perioadă, potrivit datelor transmise de Banca Naţională a României (BNR). 

Valoarea nominală a emisiunii de luni a fost de 600 de milioane de lei, iar băncile 

au subscris circa 1,245 miliarde de lei. 

Marţi este programată o licitaţie suplimentară prin care statul vrea să atragă încă 90 

de milioane de lei la randamentul stabilit luni. 

Ministerul Finanţelor Publice (MFP) a planificat, în septembrie 2019, împrumuturi 

de la băncile comerciale de 3,995 miliarde de lei, din care 200 milioane de lei 

printr-o emisiune de certificate de trezorerie cu discont şi 3,3 miliarde de lei prin 

şapte emisiuni de obligaţiuni de stat, la care se poate adăuga suma de 495 de 

milioane de lei prin sesiuni suplimentare de oferte necompetitive, aferente 

licitaţiilor de obligaţiuni. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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Ministerul de Finante spune ca a restituit taxa auto tuturor contribuabililor 

Ministerul Finanțelor Publice anunță că a restituit, prin Agenția Națională de 

Administrare Fiscală, taxa auto pentru autoturisme și autovehicule, taxa pe poluare 

și taxa pentru emisiile poluante provenite de la autovehicule sau timbrul de mediu 

tuturor contribuabililor români. 

Instituția precizează că este vorba de cei care au depus documentații complete. 

Începand din 2017 până în prezent, ANAF a restituit taxe auto în valoare totală de 

6,16 miliarde de lei, pentru 1,91 de milioane de cereri depuse și aprobate, potrivit 

unui comunicat citat de Mediafax. 

ANAF are în atenție și cererile ale căror documentații sunt incomplete. Acestea vor 

fi soluționate pe măsură ce contribuabilii notificați vor transmite către Fisc 

clarificările solicitate, precizează comunicatul. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 INS: Sporul natural al populaţiei a fost negativ în iulie 2019 

România a înregistrat un spor natural negativ în luna iulie 2019, faţă de luna 

precedentă, în condiţiile în care numărul decedaţilor a fost mai mare cu 2.242 

persoane faţă de cel al născuţilor-vii, informează Institutul Naţional de Statistică 

printr-un comunicat remis, marţi, AGERPRES. 

 

În luna iulie 2019 s-a înregistrat naşterea a 18.523 copii, cu 4.017 mai mulţi copii 

decât în luna iunie 2019. Numărul deceselor înregistrate în luna iulie 2019 a fost 

îmsă de 20.765, cu 894 decese mai multe decât în luna iunie 2019. Numărul 

deceselor copiilor cu vârstă sub 1 an, înregistrate în luna iulie 2019 a fost de 112 

copii, în creştere cu 7 faţă de luna iunie 2019. 

 

În luna iulie 2019, la oficiile de stare civilă s-au înregistrat 16.392 căsătorii, cu 

2.054 mai multe decât în luna iunie 2019. Numărul divorţurilor pronunţate prin 

hotărâri judecătoreşti definitive şi conform Legii nr.202/2010 a fost de 2.284, cu 

147 mai puţine decât în luna iunie 2019. 
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De asemenea, datele INS arată că numărul născuţilor-vii a fost mai mare cu 341 în 

luna iulie 2019 faţă de aceeaşi lună din 2018, iar numărul persoanelor care au 

decedat a fost cu 519 mai mare faţă de luna iulie 2018. Sporul natural a fost 

negativ atât în luna iulie 2019 (-2.242 persoane), cât şi în luna iulie 2018 (-

2.064 persoane). 

 

Numărul copiilor cu vârsta sub un an care au decedat a fost cu 22 mai mare în luna 

iulie 2019, decât cel înregistrat în luna iulie 2018. De asemenea, numărul 

căsătoriilor a fost, în luna iulie 2019, cu 2.650 mai mic decât cel înregistrat în 

aceeaşi lună din anul precedent. 

 

Prin hotărâri judecătoreşti definitive şi conform Legii nr. 202/2010 s-au pronunţat 

cu 333 divorţuri mai multe în luna iulie 2019, decât în luna iulie 2018. 

 

Sporul natural reprezintă diferenţa dintre numărul născuţilor-vii şi numărul 

persoanelor decedate, în perioada de referinţă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Persoanele fizice se pot adresa de marţi instalatorilor pentru înscrierea în 

Programul ''Casa Verde Fotovoltaice'' 

Persoanele fizice se pot adresa, de marţi, instalatorilor în vederea înscrierii în 

Programul Naţional "Casa Verde Fotovoltaice", privind instalarea sistemelor de 

panouri fotovoltaice pentru producerea de energie electrică, în vederea acoperirii 

necesarului de consum şi livrării surplusului în reţeaua naţională, informează 

Administraţia Fondului pentru Mediu (AFM). 

 

Valoarea contractului de finanţare este de 536 milioane lei, sumă asigurată din 

Programul Operaţional Regional (POR). Valoarea totală a finanţării acordate 

pentru acest program se ridică la aproximativ 656 milioane lei, Administraţia 

Fondului pentru Mediu asigurând, din Fondul pentru Mediu, sumele necesare 

pentru regiunea Bucureşti - Ilfov. 
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Scopul programului îl reprezintă creşterea eficienţei energetice, 

îmbunătăţirea calităţii aerului şi reducerea emisiilor de gaze cu efect de seră, 

prin utilizarea sistemelor de panouri fotovoltaice pentru producerea de 

energie electrică necesară consumului propriu şi livrarea surplusului în 

sistemul energetic naţional, precizează AFM. 

 

Finanţarea se acordă în procent de până la 90% din valoarea totală a cheltuielilor 

eligibile, în limita sumei de 20.000 lei. Suma finanţată de AFM se scade de către 

instalatorul validat din valoarea totală a facturii, iar diferenţa se suportă de către 

beneficiarul final, din surse financiare proprii. 

 

Administraţia Fondului pentru Mediu a publicat, pe site-ul instituţiei, lista 

instalatorilor validaţi în cadrul Programului privind instalarea sistemelor de 

panouri fotovoltaice pentru producerea de energie electrică, în vederea 

acoperirii necesarului de consum şi livrării surplusului în reţeaua naţională. 

 

Cheltuielile eligibile în cadrul programului sunt cheltuielile cu achiziţia sistemului 

de panouri fotovoltaice cu putere minimă instalată de 3kWp, având ca principale 

părţi componente: panouri fotovoltaice; invertor/invertoare; materiale conexiuni; 

structura de montaj a sistemului; modul de comunicaţie; contor inteligent care 

măsoară cantitatea de energie produsă de sistemul de panouri fotovoltaice şi care 

permite colectarea şi transmiterea datelor relevante de la distanţă, în format 

electronic; tablou electric curent continuu/curent alternativ; cheltuielile cu 

montajul şi punerea în funcţiune a sistemului de panouri fotovoltaice, reprezentând 

maximum 15% din costurile echipamentelor şi instalaţiilor electrice; TVA aferentă 

cheltuielilor eligibile. 

 

Sunt considerate eligibile numai cheltuielile efectuate după semnarea contractului 

de finanţare nerambursabilă încheiat între beneficiarul final şi Autoritate, 

informează AFM. 

 

Înscrierea solicitantului persoană fizică se va face la unul dintre instalatorii validaţi 

care au încheiat contract de participare cu AFM, în limita fondurilor alocate 

regiunii în care se află imobilul pe care se implementează proiectul. 
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Înscrierea solicitantului la instalatorul validat se face prin prezentarea 

documentelor solicitate prin Ghidul de finanţare acestuia; dacă documentele sunt 

conforme cu cerinţele din ghid, iar solicitantul îndeplineşte criteriile, instalatorul 

rezervă suma solicitată, care se scade din valoarea alocată regiunii geografice din 

care face parte solicitantul, menţionează Administraţia Fondului pentru Mediu. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Declaratia ministrului Breaz, la o luna jumatate de la cazul de la Caracal: 

Nu cunosc situatia transportului elevilor acolo 

Ministrul interimar de la Educatie, Daniel Breaz, a declarat, luni seara, ca nu 

cunoaste situatia transportului de la Caracal, unde, chiar si dupa disparitiile 

Alexandrei si Luizei, elevii inca fac naveta cu masini de ocazie. Acesta a spus ca 

va incerca sa gaseasca solutii. 

 

"Nu cunosc situatia exacta vizavi de ce se intampla la Caracal si in suburbiile 

acestui oras. In primul rand cei care trebuie sa asigure transportul sunt autoritatile 

locale. Sunt trasee. Eu cunosc cel putin situatia din judetul de unde provin eu, din 

Alba. 

 

Sunt trasee scoase de catre Consiliul Judetean la licitatie pentru diverse firme care 

doresc sa trasnporte persoane pe trseele respective. Tot in Alba sunt facute asociatii 

create intre municipii si comune, s-a creat o retea de transport in comun care 

functioneaza foarte bine. Eu cred ca acelasi model ar putea fi luat si aici", a spus 

Daniel Breaz. 

 

Ministrul a afirmat ca Guvernul deconteaza naveta elevilor si ca a discutat cu 

Asociatia Transportatorilor si cu Grupul de Dialog Social din Minister, sugerand 

linii speciale de transport pentru elevi. 

 

"Daca discutam din punctul de vedere al MEN ce face Guvernul pentru copii, da, 

le decontam tuturor celor care merg la scoala, abonamentele.  
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Chiar am avut o discutie atat cu Asociatia Transportatorilor, cat si cu grupul de 

dialog social la nivel deMEN exact despre aceasta problema. Chiar le-am sugerat 

sa creeze linii doar pentru elevi, acolo unde avem grupuri vulnerabile, acolo unde 

avem un numar mare de elevi, sa creeze linii de transport speciale pentru elevi. Ei 

vor avea abonamentele decontate", a mai spus Breaz. 

 

Acesta s-a declarat ingrijorat de situatia de la Caracal, unde copiii merg in 

continuare la scoala folosind masini de ocazie. 

 

"Situatia de la Caracal ma ingrijoreaza si pe mine. Eu o sa am o discutie cu 

inspectorul scolar general cat si cu autoritatile locale din Caracal ca sa vedem daca 

intr-adevar in zona respectiva nu exista linii de transport in comun nu doar pentru 

elevi, ci si pentru persoane, pentru a avea anumite linii de transport in comun, linii 

ce pot fi accesate zilnic pentru a se putea deplasa intre localitati", a afirmat Daniel 

Breaz, ministru interimar al Educatiei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Soferii ar putea sa isi aleaga singuri perioada in care sa le fie suspendat 

permisul - proiectul a trecut de Senat 

Un proiect care prevede ca, in cazul suspendarii provizorii a permisului auto, 

soferul sa isi poata alege perioada in care acesta va fi suspendat, a fost adoptat tacit 

de Senat. 

 

Proiectul de lege urmeaza sa fie dezbatut in Camera Deputatilor, scrie profit.ro. 

 

Initiativa ii apartine deputatului ALDE Stefan Baisanu. 

 

Astfel, in cazul suspendarii provizorii a carnetului de conducere, soferul poate sa 

isi aleaga, in intervalul de un an de la data infractiunii pentru care a fost sanctionat, 

perioada in care suspendarea sa devina efectiva. 

 

 

https://www.profit.ro/povesti-cu-profit/auto-transporturi/proiect-adoptat-in-prima-etapa-soferii-isi-vor-putea-alege-singuri-perioada-in-care-le-va-fi-suspendat-permisul-de-conducere-19106746?fbclid=IwAR2SG_eC50O_SkikpNMvehWfLkYXYjUzTJ6JyfsGztduoXCcjnq-MSLokFw
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Potrivit sursei citate, initiativa legislativa prevede ca: 

 

- In cazul suspendarii provizoriu a permisului auto, conducatorul auto poate sa-si 

aleaga perioada suspendarii, potrivit faptei contraventionale pe care a savarsit-o. 

- Exceptiile de la aceasta prevedere o fac faptele deosebit de grave, care prezinta 

un pericol social, fiind savarsite cu vinovatie si care sunt prezentate de legea 

penala si sunt pedepsite de aceasta - infractiuni. 

- Conducatorul auto poate sa-si aleaga perioada suspendarii, potrivit faptei 

contraventionale pe care a savarsit-o, intr-o perioada de 365 de zile de la data 

savarsirii faptei contraventionale. 

 

Profit.ro mai noteaza ca Guvernul s-a opus acestui proiect, intrucat "nu s-ar mai 

atinge scopul educativ si preventiv al sanctiunii contraventionale", iar prevederea 

ar putea conduce la incalcarea Constitutiei, in conditiile in care in cazul altor 

sanctiuni nu exista astfel de optiuni. 

(Sursa: profit.ro) 

 

 Contract ciudat oferit de STS: o firmă fără angajați a câștigat un contract 

URIAȘ 

A.M.S. Expert Consult SRL București, o firmă fără angajați și afaceri de 2,7 

milioane de lei în 2018, este singura înscrisă în cursă pentru oferta Serviciului de 

Telecomunicații Speciale, care are nevoie de 3000 de telefoane inteligente. STS 

estimează că întregul cotract va costa 2, 02 milioane lei fără TVA și telefoanele vor 

fi livrate în maxim 24 de luni. 

Potrivit www.termene.ro, firma a fost înființată în anul 2003, este controlată 

integral de Mihaela Romilă și are ca obiect principal de activitate comerțul cu 

ridicata al mobilei de birou, informează Profit.ro. 

Anul trecut, firmei fără angajați i-a fost atribuit direct, fără licitație electronică, de 

către Unitatea Militară 02003 Constanța, un contract de furnizare a 200 de tablete 

cu sistem de operare Android, în valoare de 90.803 lei fără TVA. 

http://www.profit.ro/
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Tot în 2008, și Engie Romania i-a atribuit un contract pentru furnizare de 

televizoare și videoproiectoare, iar Clubul Sportiv Municipal București, aflat în 

subordinea Primăriei Capitalei, a cumpărat de la aceasta tablete Apple iPad Pro în 

valoare de 48.480 lei, respectiv 3.232 lei bucata. 

Și Primăria municipiului Constanța a cumpărat de la A.M.S. Expert Consult 

telefoane mobile pentru angajați. Firma a câștigat până acum, potrivit datelor din 

sistemul electronic de achiziții publice, peste 100 cumpărări directe. Romilă mai 

deține 80% din MC Birotică SRL, cu afaceri zero în 2018 și obiect de activitate 

"intermedieri în comerțul cu produse diverse". Restul de 20% din capital este 

deținut de Iulia Zamfir. 

(Sursa: profit.ro) 

 

 George Ciamba, discuţii cu Preşedinţia finlandeză a Consiliului UE despre 

Cadrul Financiar Multianual 

Ministrul pentru afaceri europene, George Ciamba, a discutat, luni, la Bruxelles, cu 

reprezentanţii Preşedinţiei finlandeze a Consiliului UE despre Cadrul Financiar 

Multianual post 2020, a transmis MAE, într-un comunicat de presă. 

Ciamba, discuţii cu Preşedinţia finlandeză a Consiliului UE despre Cadrul 

Financiar Multianual 

„La data de 9 septembrie 2019, Ministrul pentru afaceri europene, George Ciamba, 

a avut, la Bruxelles, o întrevedere cu Preşedinţia finlandeză a Consiliului UE, 

reprezentată de omoloaga sa Tytti Tuppurainen, principalul subiect abordat fiind 

Cadrul Financiar Multianual (CFM) post-2020, în perspectiva continuării 

negocierilor în acest dosar.Cu acest prilej, Ministrul a transmis sprijinul României 

în susţinerea eforturilor Preşedinţiei finlandeze a Consiliului de avansare a 

procesului de negociere, care să contribuie la îndeplinirea obiectivului fixat de 

liderii europeni de obţinere a unui acord politic asupra viitorului buget al Uniunii, 

până la finalul acestui an. Ministrul pentru afaceri europene a subliniat importanţa 

a eforturilor comune ale grupului Prietenii Coeziunii, menţionând coeziunea ca 

principală politică investiţională a UE”, a transmis MAE, într-un comunicat de 

presă remis MEDIAFAX. 
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Instituţia precizează că Ciamba „a reiterat susţinerea ţării noastre pentru un buget 

ambiţios, capabil să ofere o finanţare adecvată atât noilor priorităţi ale Uniunii 

Europene, dar şi politicilor europene prevăzute în Tratat, precum politica de 

coeziune şi politica agricolă comună, accentuând faptul că această abordare va 

reuşi să ofere un răspuns cuprinzător provocărilor curente aflate pe agenda 

europeană”. 

Au fost abordate şi o serie de probleme specifice precum nivelul total de finanţare 

al următorului CFM, flexibilitatea bugetară, condiţionalităţi, resurse proprii şi 

altele. 

Potrivit sursei citate, „partea română a subliniat importanţa unei contribuţii 

naţionale din partea fiecărui stat membru la viitorul buget al Uniunii, 

corespunzătoare ca procent din PIB-ul comunitar, în linie cu propunerea 

Comisiei”. 

De asemenea, „Preşedinţia finlandeză a precizat că la reuniunea Consiliului 

Afaceri Generale din 16 septembrie va prezenta o imagine de ansamblu a stadiului 

discuţiilor, precum şi o evaluare generală a marjei de manevră în negocieri”. 

Ministerul de Externe a transmis, totodată, că George Ciamba a vut o întrevedere la 

Bruxelles şi cu secretarul de stat pentru afaceri europene al Poloniei, Konrad 

Szymanski. 

„Ministrul delegat pentru afaceri europene, George Ciamba, s-a întâlnit astăzi, 9 

septembrie 2019, la Bruxelles, cu secretarul de stat polonez pentru afaceri 

europene, Konrad Szymanski. În cadrul întrevederii, cei doi au discutat despre 

Cadrul Financiar Multianual 2021-2027 şi despre stadiul negocierilor pe acest 

subiect. Discuţiile au evidenţiat convergenţa obiectivelor României şi Poloniei în 

raport cu viitorul buget european, respectiv menţinerea unui rol consistent, reflectat 

inclusiv în termeni de alocări, pentru politicile tradiţionale, pentru politica de 

coeziune şi pentru politica agricolă comună, în scopul facilitării investiţiilor şi 

convergenţei economice şi sociale între statele membre şi regiuni”, transmite 

MAE. 
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Un alt subiect l-a vizat bugetul UE, dar şi problematica Brexit. 

„În acelaşi timp, au evidenţiat importanţa menţinerii unei coordonări strânse între 

statele membre cu poziţii convergente pe acest subiect, pentru promovarea 

eficientă a obiectivelor legate de viitorul politicii de Coeziune, care trebuie să 

rămână principala politică investiţională a UE. Totodată, a fost menţionată 

importanţa existenţei unui buget flexibil, capabil să răspundă la noile provocări cu 

care se confruntă Uniunea, cu menţinerea predictibilităţii acesteia în termeni de 

obiective şi programare. În context, au fost subliniate şi alte elemente importante - 

atât pe partea de cheltuieli, cât şi pe partea de venituri - ale viitorului buget care 

necesită în continuare o abordare coordonată. 

Cei doi oficiali au adus în discuţie şi ultimele evoluţii legate de problematica 

Brexit, având în vedere că cele mai numeroase comunităţi de imigranţi în Regatul 

Unit sunt cea poloneză şi cea română. Ministrul George Ciamba a precizat că 

interesele României şi Poloniei sunt comune şi în privinţa importanţei acordate 

protejării drepturilor cetăţenilor români, respectiv polonezi din Marea Britanie 

post-Brexit – o prioritate atât pentru autorităţile de la Bucureşti, cât şi pentru cele 

de la Varşovia”, se mai arată în comunicatul de presă. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 George Ciamba, anunţ pentru românii din Marea Britanie care doresc să se 

înregistreze pentru statutul de rezident 

Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, George Ciamba, anunţă, într-o postare 

pe Twitter, că românii care locuiesc în Marea Britanie vor avea timp până la finalul 

anului 2020 să se înregistreze pentru statutul de rezident. 

Ciamba: Românii din Marea Britanie îşi pot înregistra statutul de rezidenţă până la 

finalul lui 2020 

"Veşti însorite de la Londra, în pofida ceţii Brexit. Cu ocazia unei convorbiri 

telefonice, ministrul de stat pentru Europa, Chris Pincher, a reconfirmat drepturile 

cetăţenilor europeni/români care locuiesc în Marea Britanie, chiar şi în cazul unui 

Brexit fără acord, l-am asigurat de reciprocitate în ceea ce priveşte cetăţenii 

britanici. (...) Angajamentele Guvernului Marii Britanii sunt confirmate, toţi 
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cetăţenii europeni/români care locuiesc în Marea Britanie la data Brexit au timp 

până la 31 decembrie 2020 să se înregistreze pentru statutul de settled or pre-

settled, drepturile lor sunt menţinute”, a scris George Ciamba, pe Facebook. 

Guvernul britanic a renunţat la planul de a anula libertatea de circulaţie pentru 

imigranţii din state UE imediat după producerea Brexit şi va acorda cetăţenilor 

europeni drept de şedere temporară pe o perioadă de trei ani, informează agenţia de 

ştiri Reuters. 

Anunţul făcut luna trecută de Guvernul de la Londra privind anularea bruscă, 

imediat după Brexit, a dreptului automat al cetăţenilor UE de a locui şi munci în 

Marea Britanie, a provocat confuzie. 

"Libera circulaţie care există în prezent se va încheia pe 31 octombrie, când Marea 

Britanie va ieşi din Uniunea Europeană", a anunţat Priti Patel, noul ministru 

britanic de Interne, în luna august. 

Organizaţia care îi reprezintă pe imigranţii din ţări UE aflaţi în Marea Britanie, 

The3million, a avertizat că o astfel de măsură ar genera "discriminare". 

Însă Guvernul de la Londra a fost nevoit să renunţe la această abordare în contextul 

avertismentelor că planul ar putea fi contestat în justiţie de unii dintre milioanele 

de imigranţi UE. 

Potrivit unui mecanism de reglementare a şederii temporare, cetăţenii UE care 

ajung în Marea Britanie până la finalul lui 2020 vor putea rămâne în această ţară 

până în decembrie 2023. 

Premierul Boris Johnson a adoptat o abordare dură faţă de Uniunea Europeană, 

respingând Acordul Brexit elaborat de fostul Cabinet Theresa May cu Bruxellesul 

şi afirmând că Marea Britanie se va retrage din Blocul comunitar pe 31 octombrie 

2019 cu sau fără un nou tratat. 

La rândul său, Uniunea Europeană a refuzat renegocierea Acordului Brexit şi a 

avertizat că va introduce controale la frontiera cu Marea Britanie în cazul 

producerii unui Brexit fără acord. 

(Sursa: Mediafax) 
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 Guvernul ar putea adopta în şedinţa de miercuri OUG pentru prelungirea 

înscrierii la vot în Diaspora 

Guvernul ar putea adopta în şedinţa de miercuri OUG pentru prelungirea 

termenului de înscriere la vot al românilor din străinătate, de la 11 septembrie la 15 

septembrie, au declarat surse guvernamentale, pentru MEDIAFAX. 

Guvernul ar putea adopta miercuri OUG pentru prelungirea înscrierii la vot în 

Diaspora 

„Cel mai probabil ordonanţa va fi adoptată într-o şedinţă care va avea loc 

miercuri”, au afirmat sursele citate, pentru MEDIAFAX. 

Guvernul a adoptat, luni, o hotărâre prin care Secretariatul General al Guvernului 

(SGG) va aviza şi se va exprima în legătură cu oportunitatea emiterii ordonanţelor 

de urgenţă. 

Viorica Dăncilă a afirmat că mutarea la Secretariatul General a oportunităţii 

emiterii ordonanţelor de urgenţă va debloca situaţia Guvernului creată de 

preşedintele Klaus Iohannis. 

Preşedintele Autorităţii Electorale Permanente (AEP) Constantin Buică anunţa 

săptămâna trecută că aşteaptă avizele şi semnăturile pentru promovarea unei 

ordonanţe de urgenţă care să prelungească termenul înscrierii românilor pentru 

votul în străinătate de la 11 septembrie la 15 septembrie. 

„Termen limită de înregistrare este 11 septembrie şi avem la acest moment, 

aşteptăm toate avizele, toate semnăturile, astfel încât să promovăm o ordonanţă de 

urgenţă care să clarifice unele aspecte pentru organizarea procesului de votare în 

străinătate, dar şi extinderea termenului de la 11 până la 15 septembrie inclusiv, cu 

speranţa că după 1 septembrie va creşte numărul cererilor de înregistrare. Pe baza 

informaţiilor pe care le avem că cetăţenii ar fi fost în luna august în concediu în 

România”, a afirmat Buică în cadrul unei conferinţe de presă susţinute săptămâna 

trecută. 

(Sursa: Mediafax) 

 

https://www.mediafax.ro/politic/solutia-gasita-de-dancila-pentru-a-emite-ordonante-de-urgenta-in-lipsa-unui-ministru-video-18381700
https://www.mediafax.ro/politic/solutia-gasita-de-dancila-pentru-a-emite-ordonante-de-urgenta-in-lipsa-unui-ministru-video-18381700
https://www.mediafax.ro/politic/solutia-gasita-de-dancila-pentru-a-emite-ordonante-de-urgenta-in-lipsa-unui-ministru-video-18381700
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 Preşedintele ales al Comisiei Europene anunţă, marţi, ce portofoliu îi revine 

României pentru poziţia de comisar european 

Preşedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, va anunţa, marţi, 

componenţa Colegiului comisarilor europeni. Rovana Plumb este propunerea 

României pentru funcţia de comisar european, propunere acceptată de preşedintele 

CE. 

Preşedintele CE anunţă, marţi, ce portofoliu îi revine României pentru poziţia de 

comisar european 

Rovana Plumb apare pe lista propunerilor de comisari europeni din partea 

României, acceptaţi de preşedintele ales al Comisiei Europene Ursula von der 

Leyen, potrivit unui comunicat de presă al instituţiei. 

Ursula von der Leyen şi-a dat, luni, acordul cu privire la primul draft al listei 

comisarilor europeni desemnaţi, nominalizări furnizate de Consiliul Uniunii 

Europene. Acest lucru vine ca urmare a unei serii de interviuri pe care preşedintele 

Comisiei Europene le-a ţinut în ultimele săptămâni cu fiecare persoană propusă de 

statele membre ale UE să candideze pentru funcţia de comisar european, 

informează un comunicat de presă al Comisiei Europene, publicat pe site-ul 

instituţiei. 

Preşedintele CE urmează să prezinte, marţi, de la 13.00, ora României, 

componenţa Colegiului comisarilor europeni. 

Premierul Viorica Dăncilă a făcut un apel către reprezentanţii României din PE, ca, 

indiferent de culoarea politică, să susţină candidatura Rovanei Plumb pentru a 

aduce un beneficiu pentru ţară. 

Opoziţia nu este însă de acord cu candidatura Rovanei Plumb. 

Preşedintele PNL Ludovic Orban a somat-o, luni, pe Viorica Dăncilă să retragă 

nominalizarea Rovanei Plumb din poziţia de comisar european, cât mai este timp, 

pentru „a nu face România de ruşine la nivelul UE”. 
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Şi Alianţa USR-PLUS a transmis că se opune numirii Rovanei Plumb în funcţia de 

comisar european, propunere oficializată luni prin comunicatul transmis de noua 

preşedintă aleasă a Comisiei Europene, Ursula von der Leyen. Alianţa transmite că 

Plumb ar putea fi respinsă la votul din comisiile Parlamentului European. 

Comisarii europeni nominalizaţi de Ursula von de Leyen urmează să fie audiaţi în 

comisiile de specialitate ale Parlamentului European în perioada 30 septembrie - 8 

octombrie, informează publicaţia Le Monde. 

Paşii următori: 

„Consiliul Uniunii Europene trebuie acum să adopte lista, în concordanţă cu 

Articolul 17 (7) din Tratatul Uniunii Europene, după care lista va fi publicată în 

Jurnalul Oficial al UE. Preşedintele Comisiei Europene Ursula von der Leyen va 

anunţa mâine (marţi - n.r.) distribuirea portofoliilor şi felul în care intenţionează să 

organizeze munca următoarei Comisii Europene. 

Parlamentul European trebuie să îşi dea acordul pe întregul Colegiu al Comisarilor, 

inclusiv preşedintele şi Înaltul Reprezentant al UE pentru Afaceri Externe şi 

Politici de Securitate/ vicepreşedintele Comisiei Europene. Aceasta este precedată 

de audieri ale comisarilor desemnaţi în comisiile parlamentare de specialitate, 

potrivit Regulii 125 a Regulamentului Parlamentului. Odată ce Parlamentul 

European şi-a dat consimţământul, Consiliul European numeşte formal Comisia 

Europeană, conform Articolului 17 (7) din Tratatul Uniunii Europene (TUE)”, 

conform sursei citate. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Opoziţia atacă Guvernul pentru nominalizarea Rovanei Plumb: Nu e dorită 

de nimeni. Dăncilă ştie asta/ Cine ar fi cea potrivită să ocupe poziţia de 

comisar european 

Eugen Tomac a declarat că Viorica Dăncilă ştie că Rovana Plumb are şanse 

minime fie comisar european. Liderul PMP a precizat că grupurile politice din 

Parlamentul European „o vor trimite la plimbare” pe Plumb şi poate atunci, în al 

doisprezecelea ceas, premierul o va propune pe Luminiţa Odobescu. 
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Opoziţia atacă Guvernul pentru nominalizarea Rovanei Plumb: Nu e dorită de 

nimeni. Dăncilă ştie asta/ Cine ar fi cea potrivită să ocupe poziţia de comisar 

european 

„Cu neruşinare fără margini, Dăncilă vine şi ne cere s-o votam pe Plumb la 

Bruxelles pentru funcţia de comisar. Mă întreb cât tupeu poţi avea să ceri, de 

dragul unui „patriotism” mimat, să votezi pentru o persoană mediocră, care va 

face de râs milioane de români şi o întreagă ţară în faţa întregii Europe. Dăncilă 

ştie că Plumb, chiar şi nominalizată, are şanse minime de a ajunge comisar. 

Motivul e simplu, Rovana Plumb nu este dorită de nimeni în această poziţie. În 

primul rând, nu o vrea viitorul Preşedinte al Comisiei Europene, Ursula Von Der 

Leyen, care i-a spus direct acest lucru, la Bruxelles, premierului autist al 

României. Dăncilă, în loc sa vină cu o altă propunere, a insistat pe nominalizarea 

lui Plumb”, a scris Eugen Tomac, marţi, pe Facebook. 

Preşedintele a adăugat că atunci când Parlamentul European o va respinge pe 

Rovana Plumb pentru funcţia de comisar european poate atunci Viorica Dăncilă o 

va propune pe Luminiţa Odobescu, ambasadorul României la UE. 

„În aceste condiţii, jocul se mută în Parlamentul European, unde grupurile 

politice, cel mai probabil, o vor trimite la plimbare pe Rovana Plumb. Atunci abia 

va înţelege şi Dancilă că jocul e închis. Şi, poate, măcar în ceasul al 

doisprezecelea, o va propune pe Odobescu. E singura soluţie pentru ca prim-

ministrul României să depăşească un moment jenant pe care chiar ea l-a creat la 

Bruxelles”, a completat Tomac. 

Liderul PMP a mai spus că profilul Rovanei Plumb este al unui politician 

mediocru, precizând că în perioada în care era ministru pentru Fonduri Europene, 

România a avut cea mai mică rată de absorbţie. 

„Rovana Plumb de la PSD are profilul unui politician mediocru. În timpul 

mandatului acesteia de ministru pentru fonduri europene, România a avut cea mai 

mică rată de absorbţie a fondurilor europene din Uniunea Europeană. În timpul 

cât aceasta a fost ministru, nu am reuşit să contractăm nicio sumă pentru 

construirea de autostrăzi sau modernizarea căilor ferate.  
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În schimb, mintea îngustă a lui Dăncilă o vede drept cea mai potrivită pentru 

funcţia de comisar european, adică de ministru al transporturilor în guvernul 

Uniunii Europene”, a explicat Eugen Tomac. 

Acesta a mai afirmat că „nu este destul că Dragnea ne-a lăsat o nulitate în fruntea 

Guvernului, PSD vrea să exporte acelaşi model şi la Bruxelles. În concluzie, 

şansele ca Plumb să ajungă comisar sunt tot mai mici. Păcat că prăbuşirea şanselor 

candidatului propus de Guvern va afecta din nou imaginea României”. 

Preşedintele Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, va anunţa, marţi, 

componenţa Colegiului comisarilor europeni. Rovana Plumb este propunerea 

României pentru funcţia de comisar european, propunere acceptată de preşedintele 

CE. 

Ursula von der Leyen va anunţa şi portofoliile pentru comisarii europeni. Aceştia 

urmează să fie audiaţi în comisiile de specialitate ale Parlamentului European în 

perioada 30 septembrie - 8 octombrie, potrivit publicaţiei Le Monde. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Parlamentul britanic a adoptat moţiunea privind respectarea legii ce 

prevede blocarea unui Brexit fără acord 

Parlamentul britanic a adoptat moţiunea prin care cere Guvernului lui Boris 

Johnson să respecte legea ce prevede blocarea ieşirii Marii Britanii fără acord, o 

moţiune depusă mai mult pentru exprimarea nemulţumirii din partea opoziţiei, 

relatează The Guardian şi CNN. 

Parlamentul a adoptat moţiunea privind respectarea legii ce prevede blocarea unui 

Brexit fără acord 

Jeremy Corbyn, liderul Partidului Laburist, a închis dezbaterea afirmând că 

formaţiunea sa politică va susţine organizarea alegerilor anticipate dacă "Guvernul 

va clarifica faptul că va respecta legea" care cere o amânare a ieşirii din UE pentru 

a evita un Brexit fără acord. 
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Guvernul britanic a transmis mai devreme că va respecta legea, însă a repetat că 

premierul Boris Johnson nu va cere o amânare suplimentară a procesului de ieşire 

din Uniunea Europeană. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Directorul executiv al Băncii Mondiale, Kristalina Gheorghieva, candidat 

unic pentru a deveni următorul șef al FMI 

Fondul Monetar Internațional a anunțat luni că directorul executiv al Băncii 

Mondiale, Kristalina Gheorghieva, va fi considerată candidat unic pentru a deveni 

următorul șef al FMI, urmând ca vineri să se încheie perioada de nominalizare, 

potrivit MEDIAFAX. 

Kristalina Gheorghieva este o economistă bulgară propusă de țările europene 

membre FMI. 

Acesata se va întâlni cu directorii executivi ai FMI, a anunțat Fondul. 

”Obiectivul consiliului de administrație este de a completa procesul de selecție cât 

mai curând posibil, până cel târziu pe data de 4 octombrie 2019”, a informat FMI. 

Gheorghieva o va înlocui pe Christine Lagarde, din Franţa, care și-a dat demisia în 

iulie după ce liderii UE au ales-o în locul lui Mario Draghi în funcția de președinte 

al Băncii Centrale Europene. 

(Sursa: Mediafax) 

 


